
Kuressaare Vanalinna Kooli hoolekogu protokoll 12.12.2023 

 

Aeg ja koht: 12.12.2023 algusajaga kell 17.30, lõpuaeg kell 19.00 

Osavõtjad: Osales 12 osalejat (1 osaleja osales veebi vahendusel). Koosolekul osales lisaks 

toitlustusjuht Marliin Haamer 

Koosoleku juhataja: Signe Roos,  protokollija: Helen Jõgi (ajutine asendus)  

 

Esitatud päevakord:  

1. Toitlustus 

2. Konfidentsiaalsus hoolekogus 

3. Kaebuste lahendamise kord  

4. Hoolekogu protokollid kooli kodulehele 

5. Õpetajate töökoormus ja uute õpetajate vajadus 

6. Kunsti ja käsitöö tarvikud 

7. Arengukava 

 

1. Toitlustus:  

Toitlustusjuht Mariliin Haamer rääkis toitlustuses koolis. Hetkel on toiduraha lapse kohta 1.15 

EUR, millest 1EUR maksab riik ja 0.15 EUR kohalik omavalitsus. Hommikuputru Upa 

asenduspinnal ei saa söökla jagamise tõttu hooldekoduga. Hetkel on 1-2. klassidel toit laual 

kaussides kust lapsed saavad toitu ise tõsta. Alates 3. klassist tõstavad portsjoneid töötajad. 

Menüü on seadusega kooskõlas (maksimaalselt 2 x nädalas makaronid ja 1 x nädalas kala). 

PRIA poolt on ettenähtud puuvili vaid 1-5 klassini, kuid toitlustaja on leidnud võimaluse 

pakkuda puuvilju hetkel kõikidele klassidele.  

Alates 2024 sügisest hakkavad lapsed ise suurtest marmiitidest ise toitu tõstma. Teise kooli 

näitel saab öelda, et uus süsteem oli alguses keeruline ja paljud lapsed ei osanud omale üldse 

süüa korralikult tõsta, samuti oli seal probleem sellega, et lapsed seisid pikka aega järjekorras, 

kuna ei suutnud otsustada mida võtta ja söögivahetund on Hariduse koolis ainult 30 minutit. 

1-2. klass ise sööki enda ette ei tõsta. Oluline on planeerida söögivahetundi nii, et kõik jõuaksid 

süüa.  

Plaan 2024 sügisest: tagasi tulevad pudruhommikud, toorsalatil saab olema valik ja 

planeeritakse ka toidu serveerimist peale söögivahetundi kui lõunasööki järgi jääb. Samuti 

palus toitlustaja rääkida lastega toiduraiskamisest (laps peaks suutma endale ise võetud 

portsjoni ära sööma – juurde tõsta saab alati). Puhvetit renoveeritud Vanalinna kooli ei tule. 

Kõik jogurti baasil magustoidud on laktoosivabad (seda juba praegu serveeritavad 

magustoidud, mis on jogurti baasil). Kui on vaja arvestada arstipoolt ettenähtud toitumise 

eripäradega, tuleb anda sööklale sellekohane ametlik teade.  

 



 

2. Konfidentsiaalsus hoolekogus:  

Konfidentsiaalsed teemad hoolekogus peaksid jääma hoolekogu liikmete ringi ja mitte jõudma 

kolmandatele osapooltele. Samuti tuleks lapsevanematele tuletada meelde, et ka 

klassikoosolekutel arutletu või oma arvamus mõne teise lapsega tegeleva täiskasvanu kohta 

ei peaks jõudma tingimata laste kõrvu.  

 

3. Kaebuste lahendamise kord :  

Ettepanek koolile lahti kirjutada kaebuste lahendamise kord ja panna kooli kodulehele. Hetkel 

kindel lahendamise kord puudub kuid on hea tava, et kaebustega minnakse kõigepealt 

klassijuhataja/aineõpetaja juurde, siis kooli juhtkond, kohalik omavalitsus ja seejärel 

ministeerium. Asjaga tegeletakse ja direktor täpsustab üle kaebuste esitamise korra, et see 

siis kooli kodulehele lisada.  

Kirjavahetusest juristiga selgus et lapsevanema esitatud kaebuse korral on õpetajal õigus 

kaebust näha, et ennast kaitsta. Kui lapsevanem/lapsevanemad sellega nõus pole, loetakse 

juhtum lõpetatuks. 

Kooli juhtkonna poolt on saadetud õpetajatele ka juhend lapsevanematega suhtlemiseks. 

Suhtlus õpetaja ja lapsevanema vahel peab toimuma ametlikult läbi Stuudiumi. 

4. Hoolekogu protokollid kooli kodulehele:  

Seadusest tulenevalt peavad hoolekogu protokollid olema kättesaadavad ka kooli kodulehel. 

Sellest õppeaastast pannakse tagantjärgi hoolekogu koosoleku protokollid üles kooli 

kodulehele. 

 

5. Õpetajate töökoormus ja uute õpetajate vajadus: 

Vajadus on füüsika õpetaja järele 8 tunnise töökoormusega nädalas ja 

abiõpetaja/asendusõpetaja järele. Saaremaal asendusõpetajate programm ei tööta kahjuks. 

Uuest aastast pannakse füüsika õpetaja kuulutus üles. Ca 10-l õpetajal hetkeseisuga väike 

ülekoormus, kuid õpetajad ise ei näe vajadust koormuse vähendamiseks ja õppejuht Anni 

Haandi tegeleb hetkel koormuste ringi jagamisega. 

 

6. Kunsti ja käsitöö tarvikud:  

Hoolekogu tegi ettepaneku osta või koguda korjandusega renoveeritavasse kooli minnes 

käsitöötarbeid, et ka lapsed kellel pole võimalust käsitöötarbeid tunniks endale lubada saaks 

ka käsitööd teha. Siiani on käsitööõpetaja ostnud ka oma isikliku raha eest töövahendeid 

lastele, kellel töövahendid puuduvad. Õpetaja teeb vaja minevatest vahenditest nimekirja, siis 

saab sügisel teha üleskutse/korjanduse käsitöötarvikuteks. Kodunduse tundideks vajalikud 

toiduained peaks saama tellida kooli söökla kaudu. 

 

7. Arengukava ettepanekud ja kokkuvõte edastaks direktorile kirjalikult.  

 

Koosoleku juhataja:       Protokollija:  

Signe Roos        Helen Jõgi 


